
Åbent brev til politikerne på Christiansborg.

Vi har her i weekend læst og set vores nye statsminister, Lars Løkke Rasmussen, 
sige at det ikke kun er de svageste elever, men også de dygtigste elever som skal 
have specialundervisning. Samtidig siger regeringens støtteparti DF, at 
niveauopdelt undervisning kun kan være godt.

Som forældre undrer det os lidt at se hvor nyheden i det her er, for allerede i dag 
har folkeskolerne mulighed for at niveauopdele undervisningen. Problemet er 
bare at finansieringen til denne form for undervisning reelt set ikke er 
eksisterende med kommunernes stramme økonomi.

Vi er bosiddende i en kommune – Kerteminde – hvor vi netop har en 
differentieret og niveauopdelt undervisning (helhedsskolen). Vores gamle 
skoleleder (Bent Stokholm) har været med i en udsendelse på DR som hed 
”Ildsjæle”. Den første årgang, som har været hele vejen igennem med 
helhedsskolen afsluttede deres folkeskolegang sidste sommer med det højeste 
gennemsnit for folkeskoler på Fyn. Alt dette er vi som forældre rigtig glade for –
for denne skoleform tager nemlig hensyn til det enkelte barns behov uanset om 
barnet er dygtig eller ej.

Nu er vi så i en situation, at vores byråd har vedtaget at genåbne budget 2009 for 
at finde nye besparelser. Et af sparekravene er helt at fjerne helhedsskolen, da 
den er for dyr i drift. Så vores opråb til jer politikere på Christiansborg: HJÆLP 
DE KOMMUNER SOM ALLEREDE HAR INITIATIVER I GANG SOM 
DIFFERENTIERER OG NIVEAUOPDELER UNDERVISNINGEN, MEN IKKE KAN 
GENNEMFØRE DET PGA. DÅRLIG ØKONOMI. 

Hvorfor opfinde den dybe tallerken en gang til – med mindre der er en skjult 
dagsorden fra regeringens side.

På vegne af gruppen 

”Imod nedskæringer i Kerteminde på børn- og skoleområdet”
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